
PROTOKÓŁ NR VII/2023 

z obrad VII Sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, która odbyła się w dniu 25 maja 2023 r. 

w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego w Bieruniu 

 

Obecni: 
1. Na stan 15 radnych:  obecnych 15 

 nieobecnych 0 
 usprawiedliwionych 0 

 
2. Burmistrz Miasta Krystian Grzesica, Zastępca Burmistrza Sebastian Macioł, Sekretarz Miasta 

Justyna Majer, Skarbnik Miasta Dorota Przybyła, Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych,  
Radca Prawny oraz Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego. 

 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
3. Raport o stanie miasta – przedstawienie i debata. 
4. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Miasta. 

4.1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu za 2022 r. 

5.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Bierunia za 2022 rok. 

6. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta. 
6.1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Bierunia z tytułu 
wykonania budżetu miasta za 2022 rok. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 
8. Wolne głosy. 
9. Informacja o realizacji uchwał z poprzednich sesji. 
10. Stanowiska, wnioski i opinie komisji. 
11. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej — według załącznika. 
12. Blok informacyjny. 
13. Przyjęcie protokołu VI sesji Rady Miejskiej z dnia 27.04.2023 r.  
14. Zakończenie obrad VII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
 

Ad 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Nyga działając na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 
z dnia 8 marca 1990 r., art. 20 ust. 1 otworzył obrady VII Sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, które odbyły 
się w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego w Bieruniu. 
Na podstawie § 8 ust. 1 Regulaminu Obrad Rady Miejskiej stwierdził, że liczba obecnych Radnych 
pozwala na prawomocne obradowanie i podejmowanie uchwał. Przywitał wszystkich uczestniczących 
w obradach Sesji Rady zarówno Radnych, zaproszonych Gości jak i wszystkich obecnych na Sali oraz 
śledzących posiedzenie za pośrednictwem Internetu. 
 
Ad 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy wszyscy otrzymali zawiadomienie  
z zaproponowanym porządkiem obrad i projektami uchwał oraz czy ktoś wnosi o jego poszerzenie lub 
ograniczenie. Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 



Ad 3 
Do tematu Raport o stanie miasta wprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej, który poinformował, 
że raport powinien obejmować podsumowanie z działalności Burmistrza w roku poprzednim  
w szczególności realizację polityk, programów, strategii, uchwał rady gminy oraz budżetu 
obywatelskiego.  
Przewodniczący Rady poinformował również, o możliwości zgłaszania się mieszkańców chętnych do 
udziału w debacie nad Raportem o stanie miasta, jednak z uwagi na fakt, że nie wpłynął żaden wniosek, 
debata będzie toczyła się w gronie Radnych Rady Miejskiej. 
 
Następnie Burmistrz Miasta Krystian Grzesica przedstawił w formie prezentacji multimedialnej Raport 
o stanie miasta. 
 
Przewodniczący komisji: Bezpieczeństwa, Gospodarki, Społecznej i Finansów, przedstawili opinie 
w sprawie Raportu o stanie miasta.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej rozpoczął debatę nad raportem. 
 
Głos w debacie zabrali: radna Agnieszka Dębska-Furgał, radna Barbara Panek-Bryła, Przewodniczący 
Rady Miejskiej, którzy zauważyli, że raport jest bardzo dobrze przygotowany, jest przyswajalny, 
pokazuje stan miasta ale i problemy przed którymi miasto stoi, jest dokumentem obejmującym 
wszystkie sfery działania gminy ale i strategicznym zastanowieniem się nad kierunkami działania.  
Radni poruszyli kwestie dotyczące wojny na Ukrainie, zaangażowania i niesienia pomocy, pozyskiwania 
funduszy europejskich, prawdopodobnego spadku aktywności społecznej mieszkańców co skutkuje 
brakiem uczestnictwa w debacie, przygotowaniem miasta na transformacje górniczą, spadku ilości 
mieszkańców, starzejącego się społeczeństwa.  
 
Na zakończenie głos zabrał Burmistrz Miasta, który podkreślił dobrą współpracę z Radą Miejską.  
 
Ad 4 
 
Sekretarz Miasta Justyna Majer wprowadziła do projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum 
zaufania Burmistrzowi Miasta Bierunia. 
 
Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum 
zaufania Burmistrzowi Miasta Bierunia został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu komisji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 
Burmistrzowi Miasta Bierunia: 
 
 

 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz ZA 



13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Uchwała Nr VII/1/2023 została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad 5 
Skarbnik Miasta Dorota Przybyła poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 r. 
zostało przesłane w ustawowym terminie do Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz przedłożone Radzie 
Miejskiej Bierunia. 21 kwietnia 2023 r. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię  
w tym zakresie.  
Następnie przestawiła w formie prezentacji multimedialnej i omówiła wykonanie budżetu miasta 
za 2022 r. oraz informację o stanie mienia komunalnego.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do przewodniczących komisji stałych o przestawienie opinii 
komisji w sprawie wykonania budżetu za 2022 r. 
 
Kolejno głos zabrali:  
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu pozostający w kompetencji Komisji za 2022 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki poinformował, że Komisja Gospodarki pozytywnie opiniuje 
wykonanie budżetu miasta Bierunia za 2022 rok w zakresie pozostającym w kompetencji komisji oraz 
informacje o stanie mienia komunalnego.  
 
Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała, że Komisja Społeczna pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 2022 w zakresie będącym w kompetencji komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budżetu za rok 2022 będący w kompetencji komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Czapiewski przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Bierunia. Następnie odczytał opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 5 maja 2023 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bieruniu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Bierunia 
za 2022 r.  
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w temacie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok.  

Do sprawozdania krótko odniósł się Przewodniczący Rady Miejskiej, który zauważył, że zmiany które 
następują w Polsce dotyczące budżetów samorządów są coraz głębsze, co skutkuje trudnościami przy 
jego realizacji.  

Burmistrz Miasta zwróciła uwagę na inwestycje finansowane ze środków zewnętrznych, jakie wiążą się 
z tym korzyści i wady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu miasta za 2022 rok. 

 

 



 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Uchwała Nr VII/2/2023 została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Nyga podkreślił, że poprzez absolutorium Rada Miejska 
dokonuje analizy działalności finansowej organu kontrolowanego. Absolutorium jest ściśle powiązane 
z procedurą budżetową. 
 
Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium  Burmistrzowi Miasta Bierunia z tytułu wykonania budżetu miasta za 2022 rok został 
pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu komisji. 
  
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta Bierunia z tytułu wykonania budżetu miasta 
za 2022 rok.  
 
 

 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Uchwała Nr VII/3/2023 została podjęta jednogłośnie. 



Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował Burmistrzowi Miasta absolutorium. 
 
Burmistrz Miasta, w imieniu swoim oraz wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego i Jednostek 
Organizacyjnych gminy złożył podziękowania za pozytywną ocenę pracy w roku 2022.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-cio minutową przerwę.  
Obrady wznowiono po przerwie. 
 
Ad 7 

Burmistrz Miasta Krystian Grzesica poinformował o: podwyższeniu kapitału Bieruńskiego 
Przedsiębiorstwa Inwestycji Komunalnych, dofinansowaniu do utworzenia i funkcjonowania miejsc 
opieki w żłobku, zawarciu umowy pomiędzy PZD a firma projektową na opracowanie dokumentacji 
projektowej przebudowy skrzyżowania ulic Turystyczna -Peryferyjna- Bojszowska, o trwających  
w mieście inwestycjach, mijającej III edycji Zielonego Budżetu, rozpoczynającej się tegorocznej edycji 
Budżetu Obywatelskiego, o dofinansowaniu do rewitalizacji parku na ul. Remizowej, o zgromadzeniu 
wspólników Master-a.  

Ad 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęło pismo z Rady Miejskiej miasta 
partnerskiego Ostroga z prośba o poparcie ich działań związanych z wykluczeniem rosyjskich  
i białoruskich sportowców z udziału w igrzyskach olimpijskich. Pismo zostało skierowane na Komisję 
Finansów celem rozpatrzenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie stanowisko: 

W odpowiedzi na pismo Rady Miejskiej Miasta Partnerskiego Ostroga z dnia 31 marca 2023 roku, Rada 
Miejskie w Bieruniu popiera apel do Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego, Narodowych 
Komitetów Olimpijskich oraz Międzynarodowych Federacji Sportowych w sprawie wykluczenia 
rosyjskich i białoruskich sportowców z udziału w igrzyskach olimpijskich oraz igrzyskach azjatyckich do 
czasu zakończenia zbrojnej agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. 

 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Stanowisko zostało podjęte jednogłośnie, przy 15 głosach za.  
 

 



Radna Natalia Grosman zapytała, w jakim terminie zostaną dokonane nasadzenia kwiatów przy ul. 
Węglowej.  
Radny Edward Andrejczuk zwrócił się z prośba o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami ul. Domy 
Polne, przedstawicielami Urzędu Miejskiego oraz wykonawcami inwestycji.  
Radny Jarosław Mokry zasugerował, aby potraktować priorytetowo zadanie  dotyczące połączenia 
kolejowego z Bierunia do Tychów (w takcie projektowanie).  
Radny Damian Gerycki zwrócił się do Komendanta Straży Miejskiej z prośba o aktualizacje informacji 
o stanie technicznym pojazdów Straży Miejskiej. 
Radny Piotr Świerkosz zapytał o rozpoczęcie prac remontowych drogi prowadzącej od pizzerii do 
budynku  139 na ul. Chemików ( wymiana nawierzchni po remoncie kanalizacji sanitarnej), oraz zwrócił 
uwagę na awarie oświetlenia przy pętli autobusowej na Placu Nobla.  
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, na jakim etapie jest projektowanie siedziby Muzeum 
Miejskiego w Bieruniu.  
Radna Maria Sitko zaprosiła na festyn oraz bieg Chwalisza, który odbędzie się  10 czerwca w dzielnicy 
Ściernie. 
Odpowiedzi udzielili: Tomasz Pawlus Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Burmistrz Miasta, 
Komendant Straży Miejskiej w Bieruniu Krzysztof Waligóra, Jerzy Kaczmarczyk Naczelnik Wydziału 
Inwestycji i Remontów. 
 
Ad 9 
 
Sekretarz Miasta Justyna Majer poinformowała, że uchwały podjęte na Sesji w dniu 27.04.2023 r. 
zostały przekazane do ich wykonawców oraz do organów nadzoru. Nie wpłynęły zawiadomienia  
z wydziału Nadzoru Prawnego o wszczęciu postępowania w związku z czym zostały przyjęte do 
realizacji.  
 
Ad 10 
Przewodniczący Komisji: Bezpieczeństwa, Gospodarki, Społecznej, Finansów, przedstawili tematy 
wiodące, wnioski i stanowiska podjęte na ostatnich posiedzeniach komisji bez opinii dotyczących 
tematu głównego i projektów uchwał będących w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja spotkała się w dniach 17 maja. 
Przedmiotem kontroli było sprawozdanie finansowe za rok 2022 w Bieruńskim Ośrodku Sportu  
i Rekreacji  
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
Komisja nie miała konieczności spotykania się.  
 
Ad 11 
 
Rada Miejska przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały: 

 
 
 

 
a)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bierunia na lata  
 2023 - 2027 .  

 
Projekt przedstawiła Skarbnik Miasta Dorota Przybyła.  
Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 



Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA 

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała VII/4/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 
 

 
b)  w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2023.  

 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Dorota Przybyła. 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA 

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała  VII/5/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 
 



 
c) w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektor Przedszkola na 2 w Bieruniu 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 9 marca 2023 roku do Rady Miejskiej  
w Bieruniu wpłynęła skarga na Dyrektora Przedszkola nr 2 w Bieruniu, która została skierowana do 
rozpatrzenia przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały, który w swojej treści uznaje skargę za 
bezzasadną. Następnie oddał głos skarżącemu, Panu Grzegorzowi Roczkowskiemu.  
Do słów skarżącego odnieśli się Rany Damian Gerycki Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji oraz Radny Piotr Świerkosz Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.    
 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA 

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin WSTRZYM 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 1 głos   

Uchwała  VI/I6/2023 została przyjęta większością głosów, przy 14 głosach za, 1 wstrzymujący się. 
 
Ad 12 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał protokół z posiedzenia Kapituły w sprawie nadania tytułu 
„Zasłużony dla Miasta Bierunia” które odbyło się w dniu 15 maja 2023 roku.  
Poinformował również, że korespondencja wpływająca do Rady Miejskiej jest na bieżąco 
przekazywana. Podziękował za uzupełnienia w związku z brakami w oświadczeniach majątkowych.  
 
Burmistrz Miasta poinformował o przygotowaniach uchwały w zakresie powołania zespołu do spraw 
wyboru ławników oraz o zaproszeniu do schroniska dla zwierząt w Chełmku.  
 
Ad 13 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół z VI Sesji Rady Miejskiej z dnia 

27.04.2023 

  
Nazwisko i imię radnego 

 
Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA 

3. Czapiewski Dariusz ZA 



4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. –  0 głosów  

Protokół został przyjęty jednogłośnie przy 15 głosach za.  

 

Ad 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady VII Sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
 
Integralną część protokołu stanowi nagranie opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała:  
Maria Frankowska-Abramek 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
    
                                                                                                                                       Marcin Nyga 


